

Referat fra bestyrelsesmøde i Orø Beboerforening

Dato: 7. maj 2025

Deltagere

- Referent: Bo
- Ordstyrer: Sofie
- Ole
- Knud
- Sofie
- Louise
- Michelle

Afbud

- Jens

Dagsorden

1. Information fra formanden og siden sidst

1. Indkommen post
2. Strategi -og vision for foreningen
3. Kommunikation strategi

2. Status for økonomi og administration

- Manglende betaling for enkelte medlemmer

3. Info fra udvalgene

- Trampesti
- Ø-vækst
- Færgekontakt
- Klimatilpasning
- Erhvervsudvalg
- Foreningsudvalg
- Kulturudvalg

4. Status for hjemmesiden, Facebook, infobreve

- Opdateret hjemmeside
- Nyhedsbrev

5. Info fra Ø-sammenslutningen

- Ø-repræsentanten

6. Kommende arrangementer og årshjul

- Sankt hans d.23. juni 2025

7. Næste møde

- Den 4. juni kl.19-21

8. Eventuel

Referat

1. Information fra formanden og siden sidst

- Indkommen post
- Strategi -og vision for foreningen:
 - I vedtægterne er foreningens formål beskrevet således:
 - at gennem medlemskab af Sammenslutningen af Danske Småøer sikre Orøs status som "småø".
 - at gennem Sammenslutningen af Danske Småøer aktivt arbejde for at skabe de bedste rammevilkår for danske småøer.
 - at være interessefællesskab for alle med relevant tilknytning og interesse for Orø.
 - at iværksætte og understøtte projekter og aktiviteter, der bidrager til udvikling af Orø som et attraktivt lokalområde for alle befolkningsgrupper
 - Sofie, Ole og Luise kigger videre på strategien til næste møde.
- Kommunikations strategi:
 - Louise – har set på de medier vi benytter i dag og der er behov for opdateringer.
 - Forslag at hjemmesiden transformeres til en side, der er mere passiv primært med fokus på effektiv deling af informationer og officiel information om foreningen som referater, vedtægter osv.
 - Facebook transformeres fra en gruppe til en side, så al kommunikation kommer fra selve beboerforeningen og der er lukket for opslag fra gæster.
 - Alle bestyrelsesmedlemmer gøres til administratorer på ny Facebookside, så de enkelte udvalgsmedlemmer kan lave opslag inden for eget resort

- Facebook strategien er, at vi informerer aktivt på egen Facebook side og deler aktivt ind i øvrige relevante Orø-Facebook-sider og grupper.

Beslutninger:

- Sofie tager lead på ny hjemmeside, Louise tager lead på ny Facebook og Ole tager lead på nyhedsbreve (1 per kvartal marts/juni/september/december).
- Louise kommer med oplæg til ny Facebookside til næste møde.
- Sofie står for oprydning på den eksisterende hjemmeside og -platform.
- Efterfølgende tages beslutning om fremtidigt setup for hjemmesiden og snit for nyhedsbreve.

3. Status for økonomi og administration

- Foreningen har rundt 74.000 kr. i beholdningen.
- Der er manglende betaling fra ca. 25 medlemmer. En del har udfordringer med økonomien, andre har nok reelt meldt sig ud.
- Det blev besluttet at Knud sender en venlig reminder på mail til dem, der er i restance, så vi får ryddet op i listen. De, der ikke betaler meldes automatisk ud.
- Knud og Ole kommer med oplæg til mere effektiv og prisvenlig håndtering af kontingentopkrævning og bogholderi til næste møde.

4. Info fra udvalgene

- Trampesti – Ole har meddelt trampestiudvalget under Lokalforum, at han er vores fremtidige repræsentant.
- Ø-vækst – Sofie, der har ikke været aktivitet siden seneste møde. Næste møde er den 16. juni.
- Færgekontakt – Knud – der er møde den 13. maj. Ø-sammenslutningen har fået lavet en 30-40 siders rapport om færgetransporten til småøerne. Knud har sendt materialet til færgekontakt-udvalget.
- Klimatilpasning – Arbejdet kører i de grønne trepartsforhandlinger, hvor beboerforeningen støtter op om, at Lokalforum formelt er Orøs part i retning af kommunen. Vi bidrager med det vi kan.
- Erhvervsudvalg – Bo har talt med Orø Kontoret og får koordineret snitflader der. Også talt med Simon fra Lokalforum om tanker og planer og Simon/Lokalforum er umiddelbart med på at støtte, at vi gør mere rettet mod erhvervslivet.
- Foreningsudvalg – Michelle – har brugt tiden på at tænke en del over, hvad vi kan bidrage med i forhold til foreningslivet. Både på administration og lovgivning og muligheden for at søge midler. Presset på tid, Michelle kommer med tanker og oplæg, når der er kræfter til det.

- Kulturudvalg. Intet sket siden seneste møde. Fokus er stadig en musikfestival 2026. Bo kommer med oplæg til et af de kommende møde. Første skridt er at koordinere mulige tider med Orø kontoret.

4. Status for hjemmesiden, Facebook, infobreve

- Se punkt 1 i dette referat.

5. Info fra Ø-sammenslutningen

- Ø-repræsentanten – Ole gav status og informerede om det kommende årsmøde i Danske Småøer, hvor han deltager.

6. Kommende arrangementer og årshjul

- Orø dagen 1. juni 2025 – vi gør ikke noget på dagen.
- Sankt Hans den 23. juni 2025 – udvalg er Jens, Michelle, Sofie. Sofie er lead på planlægningen som bl.a. omfatter Årets Heks, invitation til selve arrangementet, tilladelse til bål, og taler.
- Sofie har sagt ja til tilbud om gratis juletræ fra beboer til juletræsarrangement. Knud inspicerer det ved lejlighed.

7. Næste møde

- Den 4. juni kl.19-21 hos Bo.

8. Eventuel

Valgperiode for nye bestyrelsesmedlemmer

- Sofie 2 år
- Ole 1 år
- Michelle 1 år
- Bo 2 år

.....

20250513 Bo Overgaard-Høifeldt, Referent